

Consulate General of India

Saint-Denis, Reunion Island

Launch of Study in India Portal and e-student visas

Consulate General of India, Saint-Denis, Reunion Island brings to the attention of general public that the Government of India has launched ‘Study in India(SII) Portal’ (<https://studyinindia.gov.in/>) for registration of international students.

2. SII portal is a one-stop platform for international students, facilitating application submission, admission processes, and visa applications for those seeking to pursue regular, short-term, or long-term courses in Indian academic institutions or Higher Educational Institutions (HEIs). All foreign students who wish to study in India, will now have to mandatorily register on the SII portal and submit the required information on the portal. Upon registration, the portal generates a unique ID or ‘SII-ID’ which the VISA applicant has to attach with their VISA application at the Embassy.
3. Further, the Government of India has recently launched the e-Student Visa, enabling application of student visa using their SII-ID via the Indian Visa Portal (<https://indianvisaonline.gov.in/>)

CGI, Saint-Denis

15/07/2025

Consulat Général de l'Inde

Saint-Denis, Île de La Réunion

Lancement du portail “Study in India” et du e-Student Visa

Le Consulat Général de l'Inde à Saint-Denis, Île de La Réunion, porte à l'attention du public que le Gouvernement de l'Inde a lancé le portail « Study in India (SII) » (<https://studyinindia.gov.in/>) destiné à l'inscription des étudiants internationaux.

2. Le portail SII constitue une plateforme unique pour les étudiants internationaux, facilitant le dépôt des candidatures, les procédures d'admission ainsi que les démarches de demande de visa pour ceux qui souhaitent suivre des programmes réguliers, de courte durée ou de longue durée dans des établissements académiques indiens ou des établissements d'enseignement supérieur (Higher Educational Institutions – HEIs).

Tous les étudiants étrangers souhaitant poursuivre des études en Inde doivent obligatoirement s'enregistrer sur le portail SII et soumettre les informations requises. À l'issue de l'inscription, un identifiant unique appelé « SII-ID » est généré. Cet identifiant devra être joint à la demande de visa auprès de l'Ambassade/du Consulat.

3. Par ailleurs, le Gouvernement de l'Inde a récemment introduit le visa électronique étudiant (e-Student Visa), permettant aux étudiants d'effectuer leur demande de visa en ligne en utilisant leur SII-ID via le portail officiel des visas indiens : <https://indianvisaonline.gov.in/>

CGI, Saint-Denis

15/07/2025